
Chtěl bych se s vámi podělit o vzpomínku na to, jak mi pobyt na základní škole ve Čkyni 

zpříjemnily finanční dotace z evropských fondů. Naše škola byla úplně obyčejná, pouze 

budova s malým pláckem před školou. Tam jsme hráli ping pong o přestávkách a pak rychle 

vraceli do lavic ve třídách. Ven jsme mohli jen o přestávkách a při tělesné výchově. 

Elektronické pomůcky ve škole nebyly příliš dobré, bylo to asi 20 až 30 starších počítačů, 

několik rádií na přehrávání skladeb v hodinách hudební výchovy a při poslechu nahrávek v 

anglickém a německém jazyce. 

Náhle se událo něco neskutečného. Jednoho dne se na školním pozemku  objevily  

trámy, prkna, latě a laky. Byli jsme zvědaví, co se bude dít. Proto jsme se začali vyptávat žáků 

z vyšších ročníků, ale ani oni neměli tušení. Naše zvědavost se donesla až k uším učitelů a ti 

nám nakonec prozradili, že díky dotacím z Evropské unie, které zařídila paní učitelka Indrová, 

mohla škola začít stavět nový venkovní altán. „Jupí“ s nadšením vykřikla celá třída. Všem 

okamžitě došlo, že v altánku budeme moci trávit některé školní hodiny i přestávky v letních 

dnech. Bohužel do dokončení altánku zbýval ještě celý rok, který jsme museli přežít ve 

školních lavicích. Když altánek dostavěli, celá třída se nemohla dočkat první hodiny 

v altánku. Byl to přírodopis, pro mě ten nejlepší předmět na základní škole. Byl nádherný den, 

slunce svítilo, příroda se probouzela k životu a čerstvý jarní vánek lehce vál. Doufali jsme, 

 že i další hodiny budou jako tato. Do altánku jsme chodili především při výtvarné výchově, 

přírodopisu, zeměpisu a také jsme ho využívali při volných hodinách před odpoledním 

vyučováním. 

Altánek byl super, ale netrvalo dlouho a přišla další úžasná zpráva. Šlo o zakoupení 

interaktivních tabulí opět z dotací Evropské unie. Okamžitě se nám rozšířily možnosti učení. 

Například jsme si mohli na internetu ukázat experimenty, na které škola nebyla vybavená 

nebo pouštět moderní hudbu místo klasické, které zrovna nejsem příznivcem. Interaktivní 

tabule nám poskytly možnosti pouštět videa a prezentace, což vedlo k lepšímu pochopení 

probíraných témat v hodinách. 

K úplnému štěstí nám už jen zbývalo přát si lepší sportovní hřiště. A zase se to 

podařilo.  Asi do roka se opět díky dotacím začalo stavět multifunkční hřiště, které jsme 

využívali hlavně při florbalových a volejbalových utkáních, ale i v domě svého volna na 

tenisové zápasy. Do té doby jsme mohli využívat jen velké fotbalové hřiště, ale nebylo to 

prostě ono. Toto všechno se stalo jen díky EU a za to bych jim chtěl poděkovat. 

 

Petr Tůma 

Střední průmyslová škola a Vyšší odborná škola Písek 


